
OKTATÁSI, KULTURÁLIS ÉS SPORTBIZOTTSÁG 
 

2011. augusztus 23-ai ülésének 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

 
 

•  13/2011. (VIII. 23.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Dorogi 

Márton Városi Könyvtár és Művelődési Központ munkájáról szóló 

beszámolót elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 

 

•  14/2011. (VIII. 23.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a 

Püspökladány Város Közművelődéséért Közalapítvány tevékenységéről 

szóló tájékoztató tudomásul vételét javasolja a képviselő-testületnek. 

 

•  15/2011. (VIII. 23.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Csenki 

Imre Alapfokú M űvészetoktatási Tagintézmény pedagógiai programjának, 

helyi tantervének módosításáról szóló előterjesztést elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek. 



J e g y z ő k ö n y v 
 
 

Készült: az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság 2011. augusztus 23-ai ülésén 
 

Helyszín: Városháza, tanácskozóterem 
 

Jelen vannak: a bizottság tagjai a jelenléti ív szerint, 
 Petőné Papp Margit főigazgató 
 Telegdi Károly igazgatóhelyettes, 
 Papp Lászlóné óvodavezető, 
 Tányér József igazgató, 
 Kincses László képviselő, 
 Keserű Józsefné könyvtáros, 
 Mészáros Eszter könyvtáros, 
 Lengyelné Tóth Mária irodavezető, 
 Fodorné Szabó Mária intézményfelelős 
 
 

KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 

Köszönti az ülés résztvevőit, megállapítja, hogy a bizottság határozatképes, teljes 
létszámmal jelen vannak az ülésen a bizottság tagjai. Ismerteti a napirendeket.  
Javasolja, hogy a különfélékben a Többcélú Oktatási Intézmény főigazgatója 
tájékoztassa a bizottságot arról, hogy a Kálvin Téri Tagintézmény felújítása hogy áll.  
Van-e más javaslat a meghívóban szereplő napirendekhez? 
Nincs. 
Támogatja-e a bizottság az általa tett javaslatot? 
 

A bizottság 5 igen szavazattal elfogadta a bizottsági elnök javaslatát. 
 

KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 

Kéri, hogy a bizottság szavazzon a meghívó szerinti napirendekről. 
 

A bizottság a meghívó szerinti napirendi pontokat 5 igen szavazattal elfogadta. 
 
 

1. Napirend 
 

KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 

Kívánja-e kiegészíteni igazgató úr az intézmény munkájáról szóló beszámolót? 
 
 

TÁNYÉR JÓZSEF IGAZGATÓ 
 

Nem. 
Szeretné jelezni, hogy a beszámoló 33. oldalán elírás történt, az évszám helyesen, 
2018. 
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KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Van-e kérdése a bizottság tagjainak a beszámolóval kapcsolatban? 
 
Kérdések 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
A z előző beszámoló óta az Újtelepi fiók könyvtár dolgában van-e előbbre lépés? 
A petritelepi városrész lakóinak száma kb. 3400 fő. A fiókkönyvtár állománya 4000 
kötet. Ezt úgy kell érteni, hogy egy kötet jut egy főre? 
A könyvtári feladatokon túl milyen közművelődési feladatokat lát el a fiókkönyvtár? 
Milyen a felszereltsége? 
A beszámoló szól az alsó tagozatos gyerekekről. Mi a helyzet a felső tagozatosokkal ? 
Marketing munka: elegendőnek tartja-e igazgató úr a népszerűsítését ennek a 
munkának? 
Internetezés mennyire kedvelt tevékenység? 
Kulturális menedzser egyúttal pályázat figyelő is. Hogyan tud ennek a kihívásnak 
eleget tenni? 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
35 éves az épület, amiben az intézmény van. A tavalyi összevonás hatékonyabb és 
takarékosabb működést ígért. Nem látja a költségek csökkentését. Ha sok a 
közfoglalkoztatott, akkor miért nem látszik megtakarítás? 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Nem látja a közkönyvtár adatait, amiből következtetéseket lehetne levonni. 
Mennyi a kölcsönözött dokumentumok száma? 
Mennyi a helyben használt dokumentumok száma? 
Fénymásolt dokumentumok száma? 
Mennyi a kölcsönző látogatók száma? 
Mennyi a helyben használók száma? 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A közmunka programban lévő 12 fő milyen összetételű, miben segítették a munkát, 
mikor segítettek? 
Volt-e beleszólás abba, hogy kik kerüljenek az intézményhez? 
Mit tesz maga az intézmény a terület rendbetételére, fejlesztésére? 
Beszerzési gondok mely folyóiratot érintették anyagi fedezet hiányában? 
Az eddigi tapasztalat alapján volt-e hozadéka az összevonásnak? 
Éves munkatervet hiányolja. Van-e? 
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A nagy összegű pályázaton elnyert összegből finanszírozott programokon kívül van-e 
olyan foglalkozás, amit saját erőből finanszíroznak? 
Kulturális menedzsernek van-e saját kerete, amivel ő rendelkezik? 
A látogatottsága nőtt-e az intézménynek? 
Hány munkaértekezletet tartottak, ahol a két egység párbeszédet folytatott egymással? 
Hogyan történik a kapcsolattartás a GESZ és az intézményvezető között? 
 
 
TÁNYÉR JÓZSEF igazgató 
 
Az Újtelepen a könyvtár a Segítő Kezek Szociális Szolgáltató Központ és 
Gyermekjóléti Szolgálat épületében lenne. Erről már folytatott tárgyalásokat az 
intézmény telephelyének vezetőjével. A könyvtár állomány apasztása adná a 
fiókkönyvtár állományát. Valóban kevés könyv jut egy főre a petritelepi 
fiókkönyvtárban. A Márai program könyveiből oda is szánnak.  
A technikai feltétele valóban nem kielégítőek. Pályázat útján 2004-ben kerültek 
laptopok beszerzésre, azóta ezek saját tulajdonba kerültek.  
A fiókkönyvtárban is közfoglalkoztatottak segítik a munkát. A kint keletkezett anyagot 
pendrive-on hozzák be, bent pedig kinyomtatják. 
A felső tagozatosoknak is szerveztek programokat, ilye volt a „Barátunk a könyv”, 
valamint a Széchenyi Olvasókör pályázatában is részt vettek.  
A Könyvtár honlapja jelenleg fejlesztés alatt van. Petritelep népszerűsítésére is oda 
fognak figyelni. 
Bármilyen program van az „anya könyvtárban” a Petritelepet is értesítik. 
Az interneten keresztül szólítják meg a fiatalokat. 
Ingyen internetezés- korszerűsíteni kell a hálózatot. Wifi-vel próbálják bővíteni a 
lehetőséget. saját laptop használatát is engedik. 
Kulturális menedzser – kevés pályázat volt az intézményekre kiírva. Nem csak 
pályázat figyelő, szakértői szemmel is figyeli a lehetőségeket, mire érdemes pályázni, 
mire van esély. Önálló költségvetéssel nem rendelkezik. A következő évben erre 
próbálnak odafigyelni, a GESZ vezetőjével már erről egyeztetett. 
A közfoglalkoztatottak viszik a promóciós anyagot, képviselik az intézményt a 
különböző rendezvényeken.  
A statisztikai adatokat szándékosan nem csatolta az anyaghoz, mivel mindenki 
számára elérhetőek az interneten. Amennyiben a bizottság szükségét látja, a képviselő-
testületi ülésig megküldi az adatokat.  
Vannak indikátorok- növekedés mutatkozik a látogatottságban. 
Fénymásolásról nem készítenek statisztikai kimutatást. A befizetett másolási díjak 
alapján kilehetne számolni a darabszámot.  
A táv könyvtár használók száma növekedett 70főről 170 főre. 
Könyvtárórákon 160 fő vett részt. Az előző évhez képest növekedett a létszám. 
A közfoglalkoztatottak segítenek az ügyelet ellátásában, a játszóházi foglakozásokon, 
a karbantartási munkákban (pl.: tetőjavítás), az intézmény előtti terület rendezésében. 
A könyvtári részlegben szociális helyiség kialakítására került sor. Az esővíz a 
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bejárathoz folyt, ennek megszüntetésére történtek intézkedések, részt vettek a 
parkosításban. 
A legnagyobb visszalépés a közlönyök előfizetésében történt, mivel nagyon magas az 
áruk és hozzá lehet férni online úton bármelyik közlönyhöz. 
Látogatottság nőtt az elnyert pályázatnak köszönhetően, mivel sok új, vonzó 
programot tudnak a pénzből biztosítani a gyerekek és fiatalok számára. Közösségépítő 
táborokat szerveztek az ifjúságnak, a hátrányos helyzetű gyerekeknek. Elkísérték a 
szülők a gyerekeket, megtapasztalták saját maguk is a programokat, vitték a hírét a 
táboroknak, ez által is nőtt a látogatottság. 
Internet használati képzést szerveztek, ami iránt nagy volt az érdeklődés. 
Helykihasználás tekintetében pozitív volt az összevonás, a könyvtár olvasó termében 
is több programot tartottak azóta olyan civil szervezetek, akik azelőtt nem vették 
igénybe a könyvtár szolgáltatásait. 
Az intézmény természetesen munkaterv alapján működik, a jogszabályi előírásnak 
megfelelően a könyvtárak munkatervét nem kell elfogadtatni a fenntartóval. 
Az SZMSZ szerint 4 munkaértekezletet kell tartani évente. Részlegenként van 
munkaértekezlet, általában a nagyobb rendezvények előtt. 
A GESZ-szel való kapcsolattartás érdekében intézmény koordinátor működik a két 
intézmény között. 
2010-ben a könyvtári részleg dologi kiadásának 42 %-át, 3.015e Ft-ot fordítottak 
könyv és folyóirat beszerzésére. 2011-ben az intézmény dologi kiadásaira 12.943e Ft 
van előirányosítva. Ennek nagy részét a közüzemi számlák kifizetése elviszi. A fűtési 
kiadások csökkentését télen ügyelet ellátással próbálják csökkenteni. A könyvtári 
részleg készletbeszerzésére 554.000.- Ft került betervezésre. 
Hatékonyság növelését a marketing tevékenység tovább fejlesztésében látja, valamint 
az intézményi kommunikátorban. 
Van olyan végzettségű közfoglalkoztatott, aki megfelelő szakmai munka végzésére is 
képes. Minden hónap közepéig kell a jelezni az igényt, hogy milyen munkavégzésre 
kérnek embereket, irodai munkára, vagy informatikai munkára. Van amikor 
figyelembe veszik a kérésüket, attól f 
 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Jól értette-e, hogy 4.000e Ft a konkrét energia számla a rendelkezésre álló 12.000e Ft 
dologi kiadásokból? 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
1081 vagy 732 volt a látogatók száma? Ez nem derül ki világosan számára. 
Az 1081 a fiókkönyvtárba iratkozottak számát is tartalmazza? 
A 12. oldalon fel sorolásra kerültek az egyes rendezvények. Ezek látogatottságát 
nagyon alacsonynak tartja. 
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KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Amennyiben nincs több kérdés, véleményformálásra kéri a bizottság tagjait. 
 
 
Vélemények 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
A beszámoló bár nincs egységekre bontva, ennek ellenére nagyon részletes, mindenre 
kiterjedő. A gazdálkodással foglalkozó részben egyértelműen látszik, hogy a kiadási 
oldalt nagy mértékben terheli a fűtés. Igazgató úrnak sikerült megbirkóznia az 
összevonás után a feladattal. Az intézményben jó színvonalon sokrétű feladatot látnak 
el. A sikeres pályázatból megvalósuló programok nem csak a gyerekeket és fiatalokat 
vonzzák, hanem a felnőtteket is. 
Az intézmény állandó dolgozói létszáma kevés, de a közfoglalkoztatottakkal 
kiegészítve jelenleg elegendően vannak.  
A civilekkel jó kapcsolatot építettek ki, segítik azokat a programjaik 
megvalósításában, plakátkészítésben, szervező munkában. 
Marketing tevékenységet pénz nélkül folytatni nagyon nehéz. A jövőben oda kell 
figyelni, hogy az intézmény költségvetésében erre is legyen keret. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Úgy látja, hogy a művelődési ház egész éves munkája a pályázatokhoz kapcsolódik. 
Nagyon örül annak, hogy színvonalbeli emelkedés tapasztalható a munkájukban, amit 
Ő a Rácz Józsefné irányító munkájának tud be. A játszóházi programokat kiemelt 
feladatként kezelik, szívük-lelkük benne van ezekben a foglalkozásokban. 
A beszámolót részletesnek, színesnek tartja.  
Véleménye szerint a Mozi működtetésére a heti két alkalom nagyon kevés. Nem hiszi, 
hogy egy ekkora városban ne lenne igény több film bemutatására. Ősbemutató, 
filmbemutató egyetlen egyszer sem volt. 
A gyermekkönyvtárral kapcsolatban az a meglátása, hogy ott magasan képzett 
könyvtárosok dolgoznak, nagyon nagy létszámú gyereket mozgatnak. 
A felnőtt könyvtár munkájáról nincs annyi ismerete, mint a gyermekkönyvtárról. 
Irreálisnak tartja, hogy 3,75 főre jut egy vezető. A felnőtt részlegben az 1 fő 
olvasószolgálati könyvtárost kevésnek tartja. 
A színházterem szellőztetése 20 év óta nincs megoldva, kiemelt feladat kell hogy 
legyen a jövőben.  
Az intézmény költségvetésében a bevételek nagysága 2010-ben 32.000e Ft, ebből a 
könyvtári részleg dologi kiadása 3.000e Ft volt, aminek 42,28 %-át fordították könyv 
és folyóirat beszerzésre. Ez azt jelenti, hogy alig több mint 1.000e Ft jutott egész évre 
új beszerzésekre. Ez borzasztóan kevés. A könyvállományt kellene frissíteni, mert már 
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nagyon elavult, újkönyv alig van. 100 könyvtárlátogatóból 80 ember olvasni megy és 
nem számítógépezni. 
A beszámolóból hiányolja a kitekintést: hasonló adottságú, nagyságú városban hogy 
áll a könyvtár? 
 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Ez az épület már 35 évvel ezelőtt sem felelet meg annak a funkciónak, amit be kellene 
töltenie. Megdöbbentő, hogy milyen lepusztult géphálózattal dolgozik az intézmény. 
Számára megfoghatatlan, hogy egy közművelődési feladatokat ellátó intézmény nem 
rendelkezik megfelelő hang- és fénytechnikával.  
Több éve nincs megoldva a könyvek, folyóiratok tárolása. Végre tenni kellene valamit 
ez ügyben. Az önkormányzatnak rendelkeznie kellene egy olyan épületének, ahol 
tárolni lehetne a nem használt dolgokat.  
Az épület fűtése és hűtése a 70-es évek szintjén maradt. Az épület fűtése nagyon sokba 
kerül, figyelni kell a fűtéskorszerűsítési pályázatokat és a megfelelő kiírásra be kell 
nyújtani a pályázatot. 
Nyáron szabadtéri programokat kellene szervezni. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A beszámoló részletes, aprólékos, számára kicsit túlzottan is. 
Sokszor elhangzott már, hogy alkalmatlan az épület a közművelődésre, ezt csak meg 
lehet erősíteni. Világítás – fűtés – szellőzetés, ez sem új keletű probléma. Az épület 
felújítása sem sokat javított ezen a helyzeten. Kincses képviselő úrnak igaza van, 
keresni kell a megoldást. 
Igazgató úrnak javasolja, hogy a munkaértekezletek heti rendszerességgel történjenek. 
Az éves programot ki kell függeszteni, had tudjanak jobban tervezni az intézményt 
látogatók. Jók a programok, de nincsenek jól propagálva. Kevés a plakát. A 
figyelemfelhívás. 
Pártolóprogramot nagyon jó kezdeményezésnek találja. 
Az intézmény két egysége között jobb együttműködés kellene. Az egymáshoz fűződő 
munkakapcsolaton van mit javítani. Nagyon készséges, jószándékú igazgató úr, de egy 
kicsivel határozottabb vezetői vénára lenne szükség, karakteresebb döntéseket kellene 
hozni. 
Kitelepült játszóházak a játszótérre nagyon jó kezdeményezés. Kéri, hogy terjesszék ki 
más választó körzetre is. Legalább is az ő körzetében nagyon szeretné, ha elindulna 
ennek megszervezése. 
Kapcsolati rendszereket jobban ki kellene használni, hasznosítani, hiszen a kulturális 
menedzser igen régi és széles kapcsolatokkal rendelkezik. 
A fiatalok megcélozása nagyon jó gondolat. Sok jó kezdeményezés indult a könyvtár 
részéről. 
Megítélése szerint sokat van zárva az épület, gondol itt a hétvégékre. Ekkor kellene 
többet nyitva lenni, próbálni a fiatalokat becsalogatni, bevonni a rendezvényekbe.  
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A technikai felszerelés borzasztó. Egy ilyen intézménynek saját eszközökkel kellene 
rendelkeznie, nem a városéval. Pályázatokat figyelni kell és meg kell ragadni a 
lehetőségeket. A programokhoz jó pályázatokat találnak, a felszerelés javítására is 
keresni kell megfelelő pályázatot.  
Az elnyert 27.000e Ft fut végig a közművelődési egység programjain. Saját erőből 
megvalósított programot nem lát. 
A beszámolót elfogadásra javasolja. Megköszöni az igazgató úr és az intézmény 
dolgozóinak munkáját.  
 
Amennyiben nincs több hozzászólás, kéri a bizottság tagjait szavazzanak a 
beszámolóról. 
 
A szavazás eredménye: 4 igen  0 nem  1 tartózkodás 
 
 
13/2011. (VIII. 23.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Dorogi Márton Városi Könyvtár és Művelődési Központ munkájáról szóló 
beszámolót elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 
 
Határid ő: 2011. augusztus 25. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Nem akart szót kérni a bizottsági állásfoglalás kialakítása előtt, mivel nem kapcsolódik 
szorosan a beszámolóhoz, amit szeretne javasolni. Nem saját ötlet, szolnoki adaptáció 
a „MEGAVERS” verseny, továbbgondolásra ajánlja. A győztes lehetne egy évig a 
városi rendezvények konferálója. 
 
 
 
2. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kívánja-e kiegészíteni elnök asszony a kuratórium munkájáról szóló előterjesztést? 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ kuratóriumi elnök 
 
Nem. Amennyiben kérdése van a bizottság tagjainak, azokra szeretne válaszolni. 
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Kérdések  
 
BORSOS LÁSZLÓ bizottsági tag 
 
Köszönti a bizottságot, mivel első alkalom, hogy bizottsági tagként részt vesz a 
munkában. Tájékoztatásul elmondja, 1998 – 2002-ig már volt tagja az Oktatási, 
Kulturális és Sportbizottságnak. 
A tájékoztató 1. oldalán olvasható, hogy csak egy helyen lehet benyújtani a 
pályázatokat a korábbiakkal ellentétben. Miért kellett szigorítani a pályázatok 
befogadását? Mi alapján dönt a kuratórium a benyújtott pályázatokról? Nem érzi-e úgy 
a kuratórium, hogy a Polgárőrség támogatása túlzott mértékű? Miért kapott két 
támogatást egy ülésen a Kenderkóc és a Múzeum? 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Van-e olyan tevékenység, amit kivonna a hatáskörükből? 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Civilfórumokon már többször elhangzott, hogy akinek saját költségvetése van, ne 
kapjanak támogatást, valamint az, hogy 5 ezer forintot ne ítéljenek oda. Ekkora kis 
összeggel ma már nem lehet mit kezdeni. 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ kuratóriumi elnök 
 
A nyári szabadságolások alatt elveszett egy benyújtott pályázat. Ezért született a 
döntés, hogy csak egy helyen lehet benyújtani, átvételi elismervény ellenében. Ezt a 
hiba lehetőséget akarták kiküszöbölni. 
Korábban, mikor az Oktatási Bizottság feladata volt a támogatások odaítélése volt 
három kiemelten támogatott szervezet. Az egyik a Polgárőrség volt. Rajtuk kívül a 
Csenki kórus és a Sárréti Népi Együttes kapott hasonlóan magas összeget. 
Az önkormányzat a kiemelt összeget is átadta a kuratóriumnak, ezeknek a 
szervezeteknek nincs más finanszírozási forrásuk. 
A döntés meghozatalakor célokat támogatnak, nem szervezeteket. Az alapító okiratnak 
megfelelő szempontok alapján döntenek. 
Széles spektrumot lefednek, a kuratóriumi tagoknak mindig van saját tapasztalata, ami 
szintén segít a döntésben. 
A kuratórium csaknem ebben a felállásban hat éve végzi a munkáját. Felosztják a 
kuratóriumi tagok között a pályázatokat, a ráeső pályázatról mindenki alaposan 
felkészül. Az elbírálást segíti az a szempontrendszer, amit már évekkel ezelőtt 
kidolgoztak. 
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Öncélú rendezvény, illetve gyakori iskolai rendezvényt nem szoktak támogatni. Van 
viszont olyan rendezvény, amit feltétlen támogatni kell, ilyen volt pl. a Kórus 
Fesztivál. 
Iskolai tanmenetben, nevelési programban szereplő feladatokat nem támogat a 
kuratórium. 
Nem a közművelődés a feladata a sport támogatása vagy a kutyásoké, de ennek 
ellenére többször nyújtanak be erre is kérelmet. 
Egy olyan keret kellene, amivel motiválni lehet a fiatalokat. 
Pénz hiányában penge élen táncolnak a civil szerveztek a működésben. 
A különböző pályázatok többsége utófinanszírozású, a pénz nem jön időben a 
rendezvények megtartására, a civil szervezeteknek meg kell előlegezniük.  
A jelenlegi pályázati rendszer bevezetése óta egy panaszos levél érkezett, az érintett 
pályázó keveselte a támogatást. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A kérdések körét lezárta. Kéri a vélemények, javaslatok elmondását 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
A támogatások nagyságrendjével van problémája. A Gyermekkönyvtár a Kenderkóc 
Egyesülethez, vagy a Muszka János Alapítványhoz viszonyítva méltatlanul keveset 
kapott. A horgászok támogatását szükségtelennek tartja. 
A Karacs Ferenc Múzeum megyei intézmény, nem látja indokoltnak a támogatásukat. 
Ezt a támogatást egyénekre kellett volna fordítani, mint régebben. 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
A Múzeum egy autóbusznyi gyereket vitt Erdélybe táborozni. 
A civilek is sok támogatást kapnak a Múzeumtól. Az intézmények is részt vesznek a 
civilek programjaiban. 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ kuratóriumi elnök 
 
Nem a Múzeum volt a pályázó, hanem a Múzeum Baráti Kör, ami egy civil szervezet. 
 
 
BORSOS LÁSZLÓ bizottsági tag 
 
Elfogadja, hogy egyfajta szigorítást bevezettek. Nem keresett szempontrendszert a 
döntésekben, tudomásul veszi, hogy a célok szerint születnek a döntések. Látja, hogy a 
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kuratórium mindenkit szeretnének támogatni. Ez helyes. Nyílván való, hogy mindig 
jóval több az igény, mint a lehetőség. Ez látszik is a táblázatokból. 
Reméli a döntéseknél a kontroll is megvan a felhasználásról. 
A civilszervezetek száma nagyon sok. Belátja, hogy nehéz a döntés. 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ kuratóriumi elnök 
 
Borsos képviselő úrnak szeretne reagálni. Az a pályázó, aki nem számol el, minaddig 
nem kap újra támogatást, míg eleget nem tesz elszámolási kötelezettségének. A 
felhasználást követő 15 napon belül el kell számolni a kapott összeggel. Tervszerű 
munkát kell, hogy folytassanak a pályázók. Minden ülés nyilvános, szeretettel várják a 
képviselőket, így megismerhetik a döntési mechanizmust is. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Pár éve figyelemmel kíséri a beszámolókat. Minden alkalommal precíz, átlátható 
táblázatokat tartalmaz, amelyből minden fontos adat megismerhető. 
A pályázatok benyújtása azt mutatja mennyi aktív szervezet van a városban. Amikor 
segíteni kellene hol vannak? 
A Polgárőrség ügyében kérni kell Polgármester Asszonyt, hogy üljenek le és közösen 
beszéljék át, hogyan kellene a polgárőrök tevékenységét támogatni. Ott a kuratórium 
véleményét is lehetne képviselni. 
Bizottsági tagként Ő is átélte, amikor az Oktatási Bizottság hatásköre volt a támogatás 
szétosztása. Nem volt könnyű feladatuk. 
Örül, hogy a kuratórium rendezvényt támogat és nem a szervezetet önmagát. 
A tájékoztatót elfogadásra javasolja. Köszöni a munkát, a tájékoztatást. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
 
A szavazás eredménye 5 igen szavazat. 
 
14/2011. (VIII. 23.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Püspökladány Város Közművelődéséért Közalapítvány tevékenységéről szóló 
tájékoztató tudomásul vételét javasolja a képviselő-testületnek. 
 
Határid ő: 2011. augusztus 25. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
Kincses László képviselő úr távozott. 
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3. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Az előterjesztéshez igen vaskos anyag tarozik kb. 500 oldal, amely nem került 
kiküldésre, de a bizottság tagjai a Polgármesteri Hivatalban megtekinthették. 
Irodavezető Asszonynak van-e kiegészíteni valója az előterjesztéshez? 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
A Művészeti Iskola tekintetében egy átfogó jogszabály módosításra került sor. Emiatt 
az iskola Pedagógiai Programjának a helyi tantervre vonatkozó részét át kellett 
dolgozni. A zeneművészeti ágakban számtalan tanszak van, amiket fel kell tüntetni. A 
helyi tantervet szabályozó rész 1840 oldal. Ezt kellett adaptálni a saját oktatásunkra. 
Az iskolának nagyon nagy munka volt, június 28-tól folyamatosan kapcsolatot 
tartottak a szakértővel, aki többször bele szólt a munkába, de végül a közös munka 
eredménye pozitív szakértői vélemény lett. A gitár tanszak is megkapta a megfelelő 
minősítést, így már nincs akadálya a tanításnak. 
Az alapító okirat módosítás a struktúra változásnak megfelelően előkészítésre került.  
Javasolja a bizottságnak, hogy fogadja el az előterjesztést, hiszen a helyi tanterv 
elkészítését megfelelő felkészültségű, hozzá értő szakemberek végezték. 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kérdése van-e valakinek? 
Nincs. 
Véleménye, észrevétele? 
Nincs. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
 
A szavazás eredménye:  4 igen  0 nem  1tartózkodás 
 
15/2011. (VIII. 23.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Csenki Imre Alapfokú Művészetoktatási Tagintézmény pedagógiai 
programjának, helyi tantervének módosításáról szóló előterjesztést elfogadásra 
javasolja a képviselő-testületnek.  
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Szeretné jelezni, hogy azért tartózkodott a szavazás során, mivel az előterjesztést nem 
kapta meg, annak ellenére, hogy a meghívóban az szerepelt, a későbbiek során 
kiküldésre kerül. 
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DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Jelezni kívánja, hogy Ő sem kapta meg. 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kéri az intézményfelelősöket, jelezzék az illetékesnek, hogy a két külsős bizottsági tag 
nem kapta meg az előterjesztést. 
 
 
BORSOS LÁSZLÓ bizottsági tag 
 
Mivel más bizottsági ülésen is előfordult, hogy a később postázandó anyagot nem 
kapták meg a külsős tagok, javasolná az e-mailben való megküldést.. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Szeretné elmondani, hogy májusi rendeletről van szó, ezért kellett szinte egész nyáron 
végezni a munkát. Több héten át késő estig dolgoztak rajta. A szakértő sem volt egy 
egyszerű eset. 
 
 
4. Napirend 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Az ülés elején Elnök Asszony javaslatára a bizottság döntött arról, hogy mint az iskola 
vezetője adjon tájékoztatást a Kálvin téri iskola felújítási munkálatairól, ennek kíván 
eleget tenni. 
Az úgynevezett „Nagylány” iskolában 6 tanterem felújítása teljes egészében elkészült.  
A falburkolatot mindenhol leszedték, újra vakolták a tantermeket, újra festették az 
ablakokat, ajtókat, radiátorokat. 3 tanteremben PVC csere történt. Elvégezték a folyosó 
körbe burkolását. 2 vizesblokk teljes felújítására került sor. 
Az emeltes iskolában 25 éve először PVC csere volt a könyvtárban, megtörtént a 
festés, lábazat festés. A nevelői szobát tanteremmé alakították, egy kisebb helyiségben 
ideiglenesen technika teremet alakítottak ki. A bejáratnál bitumenezést végeztek. 
Szülői segítséggel az udvaron filagória épült. 
Az udvaron lévő fa a betonjárdát felnyomta, szintén szülői segítséggel térkövezték ezt 
a járdaszakaszt. 
A gyakorló kertben az iskolai alapítvány támogatásával gyermekjátékok, padok 
kerültek kihelyezésre és egy homokozó is épült. 
Szeretne mindenkit tájékoztatni arról, hogy a Kálvin tér 3. és 6. szám alatti épületekből 
áthozott berendezés megvan, a padláson és az üvegházban vannak elraktározva. 
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Köszönetet mond azoknak a szülőknek, akik részt vettek a munkában. Ingyen 
dolgozott mindenki, az iskolának nem került semmibe, egyetlen fillért sem fizettek. 
Kiemelné Rozsnyai Elek munkáját, a Holding által nyújtott segítséget. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A régi állapotot nagyon jól ismerte, Ő is meglepődött mennyire megváltozott a 
környezet. Megnyugtatónak tartja, hogy zökkenőmentesen kezdik a gyerekek 
szeptember 1-jén a tanévet. 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Az augusztus 18-ai Magyar Közlönyben megjelent az a Kormány rendelet, ami a 
Református egyház kártalanításáról szól. Ennek a rendeletnek a mellékletében 
Püspökladány is megtalálható. Funkció kiváltás címén a Kálvin tér 6. szám alatti 
ingatlanra 23.000e Ft, a Kálvin tér 3. szám alatti ingatlanra pedig 174.000e Ft 
kifizetése van megjelölve 2011. szeptember 30-ig. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Ma hallgatta Hoffmann Rózsa államtitkárt,aki arról beszélt, hogy 2012-től állami 
feladat lesz az oktatás, a szakfelügyeleti rendszert visszaállítják, az igazgatókat a 
miniszter nevezi ki. Személy szerint ezek bevezetésének nagyon örül, különösen a 
szakfelügyeleti rendszer visszaállításának. 
Azok a gyerekek is a város gyerekei, akik az Erős Lajos Református iskolába járnak. 
Hogy lehet a térítési díjban akkor eltérés? Tudomása szerint az étkeztetéshez 50.- Ft 
támogatást kap minden gyermek, ezt az önkormányzat biztosítja, vagy az iskolák 
gazdálkodják ki? 
A takarékosságra hívja fel a figyelmet. A következetességet elvárja, hogy a Többcélú 
Intézmény és a Középiskola a megváltozott gyermeklétszámhoz igazodva működjön. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Az étkeztetésre járó állami normatívát a református egyház fogja megkapni és nem az 
iskola. A nyújtott étkeztetésért az iskola ÁFA köteles. Nem gondolja, hogy az általa 
vezetett intézménynek kellene támogatnia az egyházi iskolába járó gyermekek 
étkeztetését. Döntsön az egyház arról, hogy a szülőkre hárítja ezt az összeget, vagy 
támogatást nyújt. 
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ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
A képviselő-testület döntése alapján az általános iskola első évfolyamán a Petőfi 3 
osztályt, a Kálvin téri 2 osztályt, a Petritelepi iskola 1 osztályt indíthat szeptember 1-
jén. Az egyházi iskolai beiratkozás után hogy áll az induló osztályok száma? 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
A Petőfiben 3 osztály, a Kálvin tériben 1 osztály, a Petritelepi iskolában 1 osztály 
indul. 
A felújítás 1/3-ába került, 1.000e Ft-ból 3.000e Ft-nyi munkát végeztek el. Hasonló 
módon szervezték a munkákat, mint az óvoda. Szinte valamennyi karbantartó és 
közhasznú munkás oda került irányításra, ahol a legnagyobb szükség volt rájuk. 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Javasolja, hogy az önkormányzat képezzen egy alapot a felújításokra, amire 
benyújthatnák az igényeiket az intézmények. Ezt érdemesnek tartja a koncepció 
elkészítése előtt végiggondolni. Ugyanannyi pénzből háromszoros értékű munka 
végezhető el.  
Passzív tőkeként számolnak a vállalkozók felajánlásaival és a szülők önkéntes 
munkájával. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A felújítási alap létrehozásához a jogi alapokat meg kell nézni, bár nem gondolná, 
hogy akadálya lenne. 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Készüljön rangsor az intézményekben elvégzendő felújításokról, így mindenki tudna 
kalkulálni azzal, hogy mikor fog sor kerülni rá. Tervezhetőbb lenne az intézmények 
számára. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Úgy tudja, hogy a tető beázásra a biztosító megküldte az önkormányzat részére, mint 
biztosítottnak a megítélt összeget, de ez nem került az iskolához, kivéve a „kis” 
Petőfiét. 
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DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Azt szeretné tudni, hogy továbbra sem fizeti az intézményeknek a túlórát az 
önkormányzat? 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Az első félév lezárult, minden pedagógus az augusztusi kifizetéssel megkapta az őt 
megillető túlóráért járó illetményt. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
A költségvetés készítésekor bevállalták, mert nem tudtak mit csinálni. Mindenki tudta, 
hogy évközben ez nem lesz tartható. Az volt, hogy az ÖNHIKI majd helyre rázza az 
intézményeket. 
Túlóra kifizetés elmaradás nincs. A tantárgyfelosztásnál arra figyelnek, hogy minél 
kevesebb túlórával kelljen megoldani az egyes órák megtartását. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Szeretné a bizottságot arról tájékoztatni, hogy a Gólyavár takarításának az első része 
már megtörtént. Pénteken szeretnék folytatni a munkát, 14.00-19.00 óráig. Mindenkit 
kér, hogy jöjjenek segíteni, bár mikor lehet csatlakozni a csapathoz. Az előző 
alkalommal is nagyon jó hangulatban dolgoztak, reméli most is hasonlóan alakul. 
 
 
TÁNYÉR JÓZSEF igazgató 
 
Bejelenti, hogy szeptember 10-én ½ 10-től Dorogi Emlék Konferencia lesz az 
intézmény színháztermében. Mindenkit szeretettel várnak, itt kerül sor a kiadvány 
átadására is, azok részére akik előfizettek rá. 
 
 
KOVÁCS KRISZTNA bizottsági elnök 
 
Megköszöni a jelenlévők részvételét és aktív munkáját. Az ülést berekeszti. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
F o d o r n é  Szabó Mária     K o v á c s  Krisztina 
      jegyzőkönyvvezető           bizottsági elnök 


